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ZAPISNIK 
sa 2. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 27. lipnja 2013. godine 

(četvrtak) u Maloj koncertnoj dvorani Spomen doma u Pazinu. 
 
Sjednicu je u 17,04 sati otvorio Valter Drandić, predsjednik Skupštine Istarske županije 
koji je sjednici i predsjedavao. 
Pozdravlja sve prisutne i poziva Vesnu Ivančić, tajnicu Skupštine Istarske županije da 
izvrši prozivku vijećnika Skupštine Istarske županije. 
 
PRISUTNI – ODSUTNI 
 

Red. 
br. 

VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBE 

1. DAVOR KOMAR 
 

IDS –HNS -Zeleni  

2. FURIO RADIN 
 

IDS –HNS -Zeleni odsutan 

3. ELVIRA KRIZMANIĆ 
MARJANOVIĆ 

IDS –HNS -Zeleni  

4. VALTER DRANDIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

5. IVAN JAKOVČIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

6. SANDRA ĆAKIĆ KUHAR 
 

IDS –HNS -Zeleni  

7. TEDI CHIAVALON 
 

IDS –HNS -Zeleni  

8. VILI ROSANDA 
 

IDS –HNS -Zeleni  

9. NEVIJA POROPAT 
 

IDS –HNS -Zeleni  

10. DRAGAN FILIPOVIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

11. JOSIP ANTON RUPNIK 
 

IDS –HNS -Zeleni  

12. OSMAN DŽELIL 
 

IDS –HNS -Zeleni  

13. VESNA ŠĆIRA KNAPIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

14. VLADIMIR BURŠIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

15. ZDENKO PLIŠKO 
 

IDS –HNS -Zeleni  

16. SLAVICA POPADIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

17. IGOR MERLIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

18. TAMARA BRUSSICH 
 

IDS –HNS -Zeleni  

19. LIRIM RAMADANI 
 

IDS –HNS -Zeleni  

20. ELEONORA KOTIGA VAŠ 
 

IDS –HNS -Zeleni  
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21. PETRA KANCIJANIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

22. DANICA MILETIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

23. LINO KUHARIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

24. STJEPAN MRAKOVIĆ 
 

IDS –HNS -Zeleni  

25. DAMIR KAJIN SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

26. DANIJEL FERIĆ SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

27. TANJA VRBAT SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

28. SILVANO HRELJA SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

29. BRANKO RUŽIĆ SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

30. SANDRO JURMAN SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

31. MIRJANA GALO SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

32. EVELINA BIASIOL BRKLJAČIĆ SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

33. MAJA ŠARIĆ SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

34. KEMAL VELAGIĆ SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

35. BOJAN SKOČILIĆ SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

36. NIKOLA DOBRILA SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

37. MILJENKO KOROMAN SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

38. MARINO DIMINIĆ SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
Hrvatske 

 

39. MARINO ROCE 
 

HDZ - HDS  

40. IVICA BUTORAC 
 

HDZ - HDS  

41. ŽELJKA HRLIĆ 
 

HDZ - HDS  

42. TATJANA MRKONJIĆ 
 

HDZ - HDS  

43. DAMIR ILIĆ Hrvatski laburisti – Stranka 
rada 

 

44. MARIO RADEŠIĆ Hrvatski laburisti – Stranka 
rada 

 

45. TICIJAN PERUŠKO Hrvatski laburisti – Stranka 
rada 

 

 
 
OSTALI PRISUTNI: 
mr.sc.VALTER FLEGO, župan Istarske županije 
VIVIANA BENUSSI, zamjenica župana Istarske županije 
MIODRAG ČERINA, zamjenik župana Istarske županije 
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GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica župana Istarske županije 
VESNA IVANČIĆ, tajnica Skupštine Istarske županije, 
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica tajnice Skupštine Istarske županije, 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ, 
JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik UO za održivi razvoj IŽ, 
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik UO za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i 
vodoprivredu IŽ, 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica UO za zdravstvo i socijalnu skrb IŽ, 
GROZDANA LOVREČIĆ, pročelnica UO za prostorno uređenje i gradnju IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik UO za kulturu IŽ, 
PATRICIA SMOLJAN, pročelnica UO za obrazovanje, sport i tehničku kulturu IŽ, 
ORIANO OTOČAN, pročelnik UO za međunarodnu suradnju i europske integracije, 
LIDIJA NIKOČEVIĆ, ravnateljica Etnografskog muzeja Istre, 
GRACIJANO KEŠAC, ravnatelj Povijesnog i pomorskog muzeja Istre, 
STEFANO SISSOT, predstavnik Županijske uprave za ceste Istarske županije 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE, VALTER DRANDIĆ 
Nakon izvršene prozivke utvrđuje se da je prisutno 43 od 45 vijećnika, a nakon 
verifikacije bit će ih 44., pa Skupština može punovažno raspravljati i odlučivati. 
Prije prijedloga Dnevnog reda, predsjednik Skupštine daje informaciju da su formirani 
slijedeći Klubovi: IDS-HNS-ZELENI, SDP-SDSS-SDA, HSU-HSLS i HDZ-HDS pa 
poziva i ostale koji još nisu, da formiraju Klubove. 
Na prijedlog župana, skida se točka Dnevnog reda 12 c) Prijedlog Zaključka o 
prihvaćanju Izvješća o radu Muzeja suvremene umjetnosti Istre-Museo d'arte 
contemporanea dell'istria za 2012. godinu uz napomenu da se Izvješće proširi. 
Budući se u raspravi o predloženom Dnevnom redu nitko nije javio za riječ, predsjednik 
Valter Drandić zaključuje raspravu i stavlja na glasanje Dnevni red, pa nakon glasanja 
utvrđuje da je Skupština jednoglasno usvojila slijedeći  

 
DNEVNI RED 

1.  
a. Verifikacija skraćenog zapisnika sa 42. sjednice Skupštine Istarske 

županije, 
b. Verifikacija skraćenog zapisnika sa 43. sjednice Skupštine Istarske 

županije 
c. Verifikacija skraćenog zapisnika sa 44. svečane sjednice Skupštine 

Istarske županije 
d. Verifikacija zapisnika sa 1. konstituirajuće sjednice Skupštine Istarske 

županije 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3.  

a. Prijedlog Odluke o stavljanju mandata u mirovanje iz osobnih razloga 
b. Rješenje o verifikaciji mandata člana Skupštine Istarske županije 
c. Svečana prisega vijećnika Skupštine Istarske županije 

4. Prijedlog Godišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije za 2012. 
godinu 

5. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog godišnjeg izvještaja 
financijskog plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za 2012. 
godinu, 

6. Prijedlog Odluke o produljenju rokova provedbe mjera za unaprjeđenje 
poljoprivredne proizvodnje i Strateškog programa ruralnog razvoja Istarske 
županije 2008. do 2013. godine za period do kraja 2015. godine, 
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7. Prijedlog Zaključka o djelomičnom udruživanju sredstava za nabavu 
proizvedene dugotrajne imovine i dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini u 
osnovnim i srednjim školama Istarske županije za 2013. godinu 

8. Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o prihvaćanju proizvedene 
dugotrajne imovine i dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini osnovnih i 
srednjih škola Istarske županije za 2013. godinu 

9. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku Školskog odbora 
Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu, Pula i Odluku Školskog odbora 
Strukovne škole, Pula 

10. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na odluku Školskog odbora o 
prodaji stana u vlasništvu Industrijsko – obrtničke škole, Pula 

11. Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 
stranaka iz proračuna Istarske županije za razdoblje 17. lipnja – 31. prosinca 
2013. godine 

12.  
a. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Etnografskog muzeja 

Istre – Museo Etnografico dell'Istria za 2012, godinu 
b. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Povijesnog i 

pomorskog muzeja Istre – Museo storico navale dell'Istria za 2012. 
godinu 

13. Prijedlog Rješenja o imenovanju Stožera zaštite i spašavanja Istarske županije 
 

 
ORDINE DEL GIORNO 

 

1.  
a. Verifica del verbale sintetico della 42a seduta dell'Assemblea della 

Regione Istriana, 
b. Verifica del verbale sintetico della 43a seduta dell'Assemblea della 

Regione Istriana 
c. Verifica del verbale sintetico della 44a seduta dell'Assemblea della 

Regione Istriana 
d. Verifica del verbale della 1a seduta costitutiva dell'Assemblea della 

Regione Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3.  

a. Proposta di Delibera sulla sospensione del mandato per motivi personali 
b. Provvedimento di verifica del mandato del membro dell'Assemblea della 

Regione Istriana 
c. Giuramento solenne del consigliere dell'Assemblea regionale della 

Regione Istriana 
4. Proposta della Relazione annuale sull'attuazione del Bilancio della Regione 

Istriana per il 2012 
5. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Proposta della Relazione 

annuale del piano finanziario dell'Autorità regionale per le strade della Regione 
Istriana per il 2012, 

6. Proposta di Delibera sul prolungamento dei termini d'attuazione delle misure 
per il miglioramento della produzione agricola e del Programma strategico dello 
sviluppo rurale della Regione Istriana 2008 – 2013 fino alla fine del 2015, 

7. Proposta di Conclusione sull'unione parziale dei mezzi per l'acquisto dei beni 
prodotti a lunga durata e ulteriori investimenti nei beni non finanziari nelle 
scuole elementari e medie superiori della Regione Istriana per il 2013 

8. Proposta di Delibera sulla modifica e integrazione della Delibera 
sull'approvazione dei beni prodotti a lunga durata e ulteriori investimenti nei 
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beni non finanziari delle scuole elementari e medie superiori della Regione 
Istriana per il 2013 

9. Proposta di Delibera sulla previa approvazione della Delibera del Comitato 
scolastico della Scuola per il turismo, l'industria alberghiera e il commercio, 
Pola e della Delibera del Comitato scolastico della Scuola d'avviamento 
professionale, Pola 

10. Proposta di Delibera sulla previa approvazione della Delibera del Comitato 
scolastico sulla vendita dell'appartamento di proprietà della Scuola industriale e 
artigianale, Pola 

11. Proposta di Delibera sulla suddivisione dei mezzi per il finanziamento regolare 
dei partiti politici dal Bilancio della Regione Istriana per il periodo dal 17 giugno 
al 31 dicembre 2013 

12.  
a. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sul lavoro 

svolto del Museo etnografico dell'Istria - Etnografski muzej Istre per il 
2012, 

b. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sul lavoro 
svolto del Museo storico navale dell'Istria - Povijesni i pomorski muzej 
Istre per il 2012 

13. Proposta del Provvedimento di nomina del Comando per la protezione e il 
salvataggio della Regione Istriana 

 

 
Ad – 1  

a) Verifikacija Skraćenog Zapisnika sa 42. sjednice Skupštine Istarske županije 
Skupština je bez rasprave sa 34 glasova “ZA” bez glasova “PROTIV” i 9 
SUZDRŽANIH” glasova verificirala Zapisnik sa 42. sjednice Skupštine Istarske 
županije. 
 

b) Skupština je bez rasprave sa 26 glasova “ZA” i 12 “SUZDRŽANIH” verificirala 
Zapisnik sa 43. sjednice Skupštine Istarske županije. 
 

c) Za raspravu se javio vijećnik Danijel Ferić i predložio da se Poslovnik uskladi sa 
zakonskim odredbama budući u Poslovniku stoji da do izbora predsjednika na 
konstituirajućoj sjednici, sjednicom predsjeda najstariji član. 
Skupština s 29 glasova “ZA” bez glasova “PROTIV” i 5 “SUZDRŽANIH” verficira 
Zapisnik sa 44. sjednice Skupštine Istarske županije. 

d) Skupština bez rasprave sa 37 glasova “ZA” bez glasova “PROTIV” i bez 
“SUZDRŽANIH” glasova verificira Zapisnik sa 1. konstituirajuće sjednice 
Skupštine Istarske županije. 

 

Ad – 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE  
predlaže da se na temelju izbornih rezultata koje su pojedine stranke ostvarile (IDS-
HNS-ZELENI 24 mandata ili 53,33%, SDP-HSU-SDSS-SDSH 14 mandata ili 31,11%, 
HDZ 4 mandata ili 8,89%, HRVATSKI LABURISTI 3 mandata ili 6,67%), odredi koliko 
pitanja pojedina grupacija ima pravo postavljati pod tom točkom na sjednicama 
Skupštine Istarske županije, pa tako predlaže da grupacija: 
IDS-HNS-ZELENI ima pravo na 5 pitanja 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA- 3 pitanja 
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HDZ 1 pitanje 
HRVATSKI LABURISTI – STRANKA RADA - 1 pitanje. 
Također predlaže sljedeći redoslijed postavljanja vijećničkih pitanja: 

1. IDS-HNS-Zeleni 
2. SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
3. IDS-HNS-Zeleni 
4. HDZ 
5. IDS-HNS-Zeleni 
6. LABURISTI 
7. IDS-HNS-Zeleni 
8.  SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 
9. IDS-HNS-Zeleni 
10. SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA 

 
Nakon što su svi prihvatili prijedlog, prelazi se na pitanja vijećnika za koje je predviđeno 
trajanje 60 minuta. 
Napominje da vijećnik može postaviti najviše 2 pitanja, rok za pitanje 2 minute, odgovor 
župana u trajanju do 5 minuta a nakon toga dopunsko pitanje u trajanju od 1 minute, 
odgovor do 2 minute. 
 
Prije prelaska na 2. točku Dnevnog reda, predsjednik Skuptšine Istarske županije daje 
riječ županu Istarske županije. 
 
ŽUPAN mr.sc. VALTER FLEGO  
želi informirati vijećnike o problematici Hitne medicinske pomoći u vezi smrtnog slučaja 
u Umagu i ujedno izražava sućut obitelji. Zahvaljuje svima koji su ga nazivali, predlagali 
i davali sugestije po tom pitanju. 
Nakon tog nesretnog slučaja, pozainteresirao se što se čini po tom pitanju. Ministarstvo 
je poslalo inspekcijski i stručni nadzor iz kojeg proizlazi da nije bilo stručnih i 
profesionalnih propusta te je naglasio da nije zadovoljan takvim nalazom i da se ne 
može složiti da vrata hitne pomoći budu zatvorena igdje u Istri. 
Zbog moralnih razloga župan je zatražio od ravnateljice Zavoda za hitnu medicinu IŽ 
Ksenije Božić Družetić da stavi mandat na raspolaganje, što je ona u svom pisanom 
priopćenju, odbila dati. 
Župan nije zadovoljan s organizacijom i suradnjom Zavoda za hitnu medicinu i Istarskih 
domova zdravlja, smatra da je prijašnji sustav, prije ove reforme, bio bolji. 
S obzirom da se ne može sustav vratiti na staro, dogovorio je s ministrom Ostojićem da 
se na jesen ide sa zakonskom inicijativom da se omogući županijama koje to žele da 
mogu ići u reformu sustava.  
U Hrvatskoj su sve županije, pa tako i naša, od 23.11. 2011., prešle na novi ustroj koji 
se pokazao lošim. U našoj županiji je posebno velik problem u tijeku turističke sezone 
kada se broj stanovništva višestruko poveća. 
Župan Flego i ministar Ostojić složili su se i dogovorili kako je potrebna prisnija 
suradnja između Istarskih domova zdravlja i Zavoda za hitnu medicinu pa će stoga 
župan naložiti Istarskom domovima zdravlja i Zavodu za hitnu medicinu Istarske 
županije, maksimalnu međusobnu suradnju u svim situacijama, naročito suradnju 
liječnika i stručnog medicinskog i tehničkog osoblja tih dviju ustanova. Za operativno 
provođenje, koordinaciju i konkretno sprovođenje dogovorenih mjera na terenu 
zadužen je zamjenik župana Miodrag Čerina.  
S obzirom da postojeći sustav mreže Hitne medicine ne uvažava udvostručen broj 
osoba tijekom ljetne turističke sezone na području naše županije potrebna je tješnja 
suradnja s gradovima Istarske županije. 
Župan je istaknuo pozitivan primjer Grada Poreča koji će pomoći u financiranju još 
jednog tima hitne pomoći, liječnika, medicinske sestre i vozača. Upravo takav model će 
se ponuditi i drugim gradonačelnicima u Istarskoj županiji. Turistička zajednica IŽ 
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također je spremna pomoći i dati određena sredstva kako bi se unaprijedio sustav 
medicinske pomoći. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE  
zahvaljuje Županu na izlaganju i poziva vijećnike da se jave za vijećnička pitanja, te 
utvrđuje redoslijed postavljanja pitanja: 
Vili Rosanda, Tanja Vrbat, Josip Anton Rupnik, Marino Roce, Tedi Chiavalon, Nevija 
Poropat, Evelina Biasiol Brkljačić, Damir Kajin, Danijel Ferić. 
 
VILI ROSANDA (IDS) 
predlaže da se osnuje Odbor za mlade kao stalno tijelo Skupštine IŽ koji bi pripremao 
akte te kreirao strategije namijenjene mladima, zajedno sa Savjetom za mlade. 
 
TANJA VRBAT (SDP) 
pozdravlja uvodni govor župana Valtera Flega. 
Postavlja pitanje Županu zašto nije rekao da je Ministarstvo spomenulo organizacijske 
probleme i nepoštivanje ugovora koje je Skupština donijela u prošlom sazivu o suradnji 
između Istarskih domova zdravlja i Zavoda za hitnu medicinu. 
Smatra da u Istarskoj županiji nema komunikacije između Zavoda za hitnu medicinu i 
Istarskih domova zdravlja koji su dužni osigurati medicinsku zaštitu 24 sata na dan te 
navodi pozitivan primjer organizacije na otoku Visu.  
Grad Umag će pokrenuti kaznenu prijavu protiv čelnih ljudi tih ustanova zato što su 
prekršili odredbe Zakona o zdravstvenoj zaštiti i oglušili se na naputke Zavoda za hitnu 
medicinu RH. 
Da li znate koliko je Umag ili Grožnjan udaljen od Pule i Rijeke i da li smatrate da 
građani Bujštine imaju pravo na spašavanje života i liječenje? 
Da li će Županija podržati liječenje građana Bujštine u Izolskoj bolnici? 
 
ŽUPAN 
smatra je ovo pitanje nadopuna svega prije izrečenog i ponovo nalaže tijesnu suradnju 
ove dvije ustanove – Zavoda za hitnu medicinu i Istarskih domova zdravlja. Ponovo 
napominje da građani to očekuju i da treba objediniti te dvije ustanove i siguran je da 
će se opet postići puna pripravnost kao nekad. Nada se pomoći ministra i ministarstva, 
a i svatko tko po tom pitanju može pomoći dobrodošao je. 
 
Na pitanje predsjednika Skupštine da li je vijećnica Vrbat zadovoljan odgovorom, ona 
navodi da će biti zadovoljna tek kad vrata Hitne medicinske pomoći nigdje u Istri ne 
budu zatvorena. “Glede bolnice u Izoli ne trebate ništa pomoći samo nam nemojte 
odmagati.” 
 
JOSIP ANTON RUPNIK (ZELENI) 
predlaže da se Skupštini podastru pisani odgovori i podaci na sva prethodno 
postavljena pitanja, zadnjih 15 godina na koja nisu dobili odgovore a tiču se 
problematike Plomina. Da za sve ono što je bilo dogovoreno a nije se realiziralo netko 
snosi odgovornost. Poziva saborske zastupnike da zajedno s kolegama iz Primorsko 
goranske županije postave to pitanje i pred Sabor da se taj problem tamo aktivira. 
Drugo pitanje tiče se kružnog toka u Šijani u Puli. Traži od investitora pismeni odgovor 
o uzrocima kašnjenja. 
 
JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik 
navodi da je bivši župan podnio dvije tužbe u vezi Plomina. Rasprava po tom pitanju 
održat će se u listopadu ove godine. 
Vezano na pitanje u vezi Plomina treba pitanja ponoviti, aktualizirati i tražiti od 
Ministarstva da se očituje po njima. 
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ŽUPAN 
se slaže da je pitanje rotora u Šijani od vitalne važnosti. Hrvatske ceste su investitor a 
činjenica je da formalno pravno niti Županija niti Grad Pula nemaju ništa s time. Bilo je 
već najavljivano par rokova, zadnji je bio 1. 7. a očito je da se ni taj neće ispoštovati. 
Podržava inicijativu g. Rupnika i tražit će od Uprave Hrvatskih cesta da dostave 
izvješće o stanju radova i dinamiku završetka radova. 
 
MARINO ROCE (HDZ) 
pozdravlja sve prisutne i navodi da je činjenica da se tri godine dogovaralo i inzistiralo 
da se rotor gradi na dva nivoa, međutim došlo je do izmjene tog zahtjevnog projekta, 
išlo se na jednostavnije rješenje ali i tu se kasni, a Pula je blokirana. Krenulo se u 
radove bez dokumentacije i bez dozvole i to je suština problema, što nije sve bilo 
pripremljeno kako treba. Da li imate informacije zašto je došlo do promjene projekta? 
 
JOSIP ZIDARIĆ 
navodi da nije uzrok kašnjenja promjena projekta već su uzrok vodoprivredni radovi tj. 
veliki profili cijevi koje treba posebno naručiti, a za to treba vremena. Bilo je obećanja 
da će to biti gotovo do sezone, tj. do polovice 7. mjeseca, nada se da će i biti, jedino 
dio kraj Kauflanda neće. Osim toga, odustalo se od prvotnog projekta zbog izgradnje 
zaobilaznice kojom se rasteretio promet u Šijani. 
 
 
TEDI CHIAVALON (IDS) 
želi ponovo aktualizirati pitanje koje je bilo postavljeno krajem prošlog mandata 
Skupštine a to je pitanje znakovlja Istarske županije. Traži inicijativu od novog Župana 
da aktivira radnu grupu ili jednu osobu koja će se pozabaviti tim pitanjem. Ističe 
problem isticanja zastava Istarske županije koja se ne ističe na svim institucijama kojih 
je osnivač Istarska županija kao i na državnim institucijama. Smatra da je to bitno 
temeljno pitanje i pitanje poštivanja Statuta IŽ, poštivanje naših tekovina.  
 
ŽUPAN 
se u potpunosti slaže s tom inicijativom. Činjenica je da je IŽ 2002. godine donijela 
odredbe o isticanju zastave i grba. Za praćenje rješavanja tog problema zadužuje 
zamjenika župana Miodraga Čerinu, ako je potrebno da se pronađu sredstva i kupe 
zastave. Župan apsolutno prihvaća ovu inicijativu. 
 
TEDI CHIAVALON (IDS) 
moli da do sljedeće Skupštine vijećnici dobiju pismeni odgovor i da sve ustanove u 
vlasništvu Istarske županije kao i sve državne institucije trebaju imati izvješenu zastavu 
Istarske županije. Smatra da je to pitanje poštivanja institucije Istarske županije i 
Statuta Istarske županije. 
 
NEVIJA POROPAT (IDS) 
pozdravlja sve prisutne i ističe problem digitalnog RTV signala u Istarskoj županiji. 
Problem postoji još od 2010. godine i svaki dan prima upite građana u vezi tog 
problema. Zamolila bi župana da aktualizira ovu problematiku i da dobije pisani 
odgovor do iduće sjednice. 
 
ŽUPAN 
smatra da ono za što građani plaćaju moraju i vidjeti, nedopustivo je da se ta usluga ne 
može koristiti. Uputit će dopis i razgovarati s odgovornim osobama u Ministarstvu 
vanjskih poslova i Ministarstvu prometa i veza. Treba pozvati sve građane da upute 
svoj problem i negodovanje svim udrugama za zaštitu potrošača jer se sad nakon 
ulaska u EU takvi problemi neće smjeti ignorirati. 
 



10 

 

EVELINA BIASIOL BRKLJAČIĆ (HSU) 
“Volevo chiedere quali azioni sono state intraprese o si intengono a intraprendere per 
realizzare i diritti della nazionalità italiana riguardo la segnaletica stradale e soprattutto 
alla conservazione dei toponimi originali nelle mape catastali, specialmente nelle nuove 
registrazioni.” 
 
ŽUPAN 
odgovara da se slaže da treba riješiti pitanje znakovlja i da će se do sljedeće sjednice 
dostaviti pismeni odgovor. 
 
EVELINA BIASIOL BRKLJAČIĆ (HSU) 
“Signor zupano sono convinta che questo non è di sua competenza, però lei ha le 
vicepresidentesse, che gia dovreberro operare e gia operavano nella sessione 
precedente, quindi sareberro loro a dover rispondere.” 
 
ZAMJENICA ŽUPANA, VIVIANA BENUSSI 
“La Regione Istriana dopo aver emendato lo Statuto e la Lege sui territori, delle città, 
dei comuni e della Regione Istriana, sta lavorando intensamente sulla introduzione 
della segnaletica sia stradale e anche toponomastica per quanto riquarda le 
denominazioni bilinqui. 
Personalmente sono responsabile del progetto S.I.M.P.L.E. con il quale entro la fine 
del anno sarà messa tutta la situazioine a punto. 
Vorrei sottolineare che il problema non è risolto purtroppo sulle strade statali in modo 
particolare e devo dire che da 19 novembre 2001 io sto lavorando intensamente e 
devo dire che abbiamo fatto piccoli passi avanti per scarsa sensibilità al livello della 
Republica di Croazia, su tutta la “Y” istriana finalmente abbiamo tutte le denominazioni 
bilingui. Comungue si lavora su tutta la problematica di bilinguismo nella Regione 
Istriana”. 
 
EVELINA BIASIOL BRKLJAČIĆ (HSU) 
“Non intendevo la traduzione dei toponimi, ma il mantenimento dei toponimi originali, 
sia in linqua croata sia in linqua italiana.” 
 
DAMIR KAJIN (NEZAVISNI) 
želi izraziti sućut obitelji preminule osobe u Umagu. Treba tražiti odgovornost onih 
osoba koje su direktno odgovorne za to što se dogodilo Umagu. To što se dogodilo ne 
amnestira Istarsku županiju. Te dvije ustanove su potpisale sporazum o međusobnoj 
suradnji, očekuje da se taj sporazum provodi. Navodno da se za uređenje 
zdravstvenog sustava povukao značajan novac. Smatra da treba formirati istražno 
povjerenstvo da se ubuduće ovakve situacije izbjegnu. 
 
ŽUPAN 
navodi da se slažu i da isto razmišljaju i da je potrebna tješnja suradnja ove dvije 
ustanove. Smatra da nije potrebno formirati istražno povjerenstvo jer je već 
Ministarstvo provelo stručni i inspekcijski nadzor. Ponovno naglašava da zadužuje 
zamjenika župana Miodraga Čerinu za nadzor nad ravnateljima tih dviju ustanova i 
njihovom suradnjom. 
 
DAMIR KAJIN (NEZAVISNI) 
smatra da se slažu jedino oko izražavanja sućuti. Sud Ministarstva zdravlja je bitno 
drugačiji. Napominje da neki Gradovi nisu ispunili svoje obveze. Grad Poreč nije 
osigurao 2 tima, ima samo 1 tim, pa zbog toga tim iz Umaga mora dolaziti u Poreč. 
Kada jedan tim iz Umaga krene prema Poreču onda Umag ostaje nepokriven. Smatra 
da se svi moramo posvetiti maksimalno ovom slučaju. 
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DANIJEL FERIĆ (SDP) 
Prvo pitanje vezuje uz Kaštijun čiji je temeljni kapital već sada impozantnih 20,3 mil kn. 
Od 2007. do danas izvršeno je 6 dokapitalizacija, sa početnih 20.000 na 20 milijuna kn. 
Društvo ne generira prihode a isplaćuju se plaće. 
Da li se očekuju problemi s gradnjom Kaštijuna s obzirom na stav koalicijskog partnera 
koji smatra projekt Kaštijuna neprihvatljivim i promašenom investicijom koju će na kraju 
platiti građani Istre? 
Drugo pitanje u vezi rotora da li će u slučaju ove “građevinska blamaže” župan zatražiti 
kao što je to učinio i u slučaju ravnateljice Zavoda za hitnu medicinu, ostavku čelnih 
ljudi Hrvatskih cesta? 
 
JOSIP ZIDARIĆ 
Kaštijun se gradi sredstvima iz europskih fondova i iz Fonda za zaštitu okoliša. Fond je 
investitor i nositelj izgradnje a jedna grčka tvrtka je zadužena za projekt i samu 
izgradnju postrojenja. Tek kad Kaštijun bude izgrađen i kad bude izvršen tehnički 
pregled postrojenja, počet će s radom i aktivnostima na samoj lokaciji.  
Nada se da će Kaštijun biti izgrađen u predviđenom roku kako je predviđeno 
ugovorom. 
 
ŽUPAN 
odgovara da nije vidio ugovor o građenju, nije vidio penale koji su predviđeni niti 
izvješće nadzornih inženjera. Često je razgovarao s Upravom, g. Krležom i Kosom. 
Zatražit će detaljnu informaciju o stanju i dinamici gradnje prije donošenja bilo kakvih 
odluka i zaključaka. 
 
DANIJEL FERIĆ (SDP) 
zahvaljuje na pokušaju odgovora, međutim nije dobio konkretne odgovore. 
 
ŽUPAN 
odgovara da na politička pitanja daje i političke odgovore. Naravno da se ide u 
realizaciju Kaštijuna i dok nema opravdanih dokaza sumnji, neće tražiti ostavke. 
 
Iscrpljena je 2. točka dnevnog reda Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije. 
 

AD -3 
a) Prijedlog Odluke o stavljanju mandata u mirovanje iz osobnih razloga 
b) Rješenje o verifikaciji mandata člana Skupštine Istarske županije 
c) Svečana prisega vijećnika Skupštine Istarske županije 

Predlagatelj za ovu točku Dnevnog reda je Mandatno verifikacijska 
komisija- 
 
Predsjednica Mandatno verifikacijske komisije Elvira Krizmanić Marjanović 
podnosi izjvešće Komisije.  
 

Mandatno verifikacijska komisija utvrdila je sljedeće činjenice: 
 
Da je izabrana kandidatkinja s liste HRVATSKI LABURISTI – STRANKA RADA, NANSI 
TIRELI, dana 17. lipnja 2013. godine stavila mandat u mirovanje članice Skupštine 
Istarske županije, iz osobnih razloga.   
 
Odlukom stranke HRVATSKI LABURISTI – STRANKA RADA, zaprimljene 17. lipnja 
2013. godine u Stručnoj službi Skupštine, utvrđuje se zamjena za vijećnicu Nansi Tireli. 
Navedenom odlukom, umjesto Nansi Tireli, određuje se zamjenik  
 

DAMIR ILIĆ iz Pule, Istarska 15, 
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4. kandidat na listi Hrvatski laburisti – Stranka rada. 
 
Slijedom navedenog, Mandatno-verifikacijska komisija utvrđuje sljedeće akte: 

 
ODLUKU 

o stavljanju mandata članice Skupštine Istarske županije u mirovanje 
 

Članak 1. 
Ovom Odlukom utvrđuje se da vijećnici Nansi Tireli miruje mandat članice 

Skupštine Istarske županije, iz osobnih razloga. 
 

Članak 2. 
Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim 

novinama Istarske županije". 

 
 

RJEŠENJE 
o verifikaciji mandata člana Skupštine Istarske županije 

 
I. 

Umjesto vijećnice Nansi Tireli, verificira se mandat vijećnika Skupštine Istarske 
županije DAMIRA ILIĆA iz Pule, Istarska 15. 

 
II. 

 Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim 
novinama Istarske županije". 
 
 
Skupština je bez rasprave 39 glasova “ZA” bez glasova “PROTIV”  i bez 
“SUZDRŽANIH” glasova, donijela 

 
a) ODLUKU  

o stavljanju mandata u mirovanje iz osobnih razloga 
b) RJEŠENJE  

o verifikaciji mandata člana Skupštine Istarske županije 

PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
moli vijećnike Damira Ilića i Vladimira Butorca da ustanu i polože prisegu, nakon čega 
Predsjednik čita tekst prisega na hrvatskom i talijanskom jeziku. 
 

„Prisežem da ću prava i obveze člana Skupštine Istarske županije obavljati 
savjesno i odgovorno, radi gospodarskog, kulturnog i socijalnog probitka 
Istarske županije i da ću se u obavljanju dužnosti člana/članice Skupštine 
Istarske županije pridržavati Statuta Istarske županije te da ću štititi i promicati 
regionalne osobitosti Istre". 

„Giuro che svolgerò coscienziosamente e con responsabilità, l'incarico 
derivatomi dai diritti e doveri di membro dell’Assemblea della Regione Istriana, 
per lo sviluppo economico, culturale e sociale della Regione Istriana, e che mi 
atterrò allo Statuto della Regione Istriana nell’espletamento dei miei doveri di 
membro dell'Assemblea della Regione Istriana, e che tutelerò e promuoverò le 
particolarità regionali dell’Istria.” 
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Nakon položene prisege, vijećnici pristupaju potpisivanju istih. 
 
 
AD – 4 Prijedlog Godišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije za 
2012. godine 
 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC – power point prezentacija 
Županijski proračun za 2012. godinu je sa 395 milijuna kn rebalansom u studenom 
smanjen na 309,7 milijuna  kn a ostvaren je u visini 87,5% od plana.  
 
Nakon izlaganja pročelnice Slavice Benčić Kirac, PREDSJEDNIK SKUPŠTINE otvara 
raspravu po 4. točki dnevnog reda. 
 
DANIJEL FERIĆ (SDP) u ime Kluba SDP-SDA-SDSS 
ističe da će Klub SDP-SDA-SDSS glasati protiv ovog Izvješća iz razloga što smatra da 
je neprihvatljiv ovakav način planiranja proračunskih sredstava. Unatoč tome što je u 
rebalansu za 85,3 mil. kn manji proračun županije, realizacija je skromnih 87%. Apelira 
na nadležni Upravni odjel za financije kao i druge Upravne odjele da se na neki način 
“pametnije” planira. 
Što se tiče prihoda od poreza na dohodak to naravno veseli sve jedinice lokalne 
samouprave kao i županiju, međutim tu se radi prvenstveno o naporima Ministarstva 
financija koji su onemogućili isplatu plaća bez pripadajućih doprinosa a pokrenuti su i 
napori za naplatu starih potraživanja pa je zbog toga došlo do rasta prihoda u ovoj 
godini. 
 
TEDI CHIAVALON (IDS) – ispravak netočnog navoda 
ne slaže se da se radi o lošem planiranju, već o utjecaju drugih faktora kao što se npr 
radi u konkretnom slučaju kada Ministarstvo graditeljstva nije na kraju godine doznačilo 
obećana sredstva koja su bila namijenjena za plaće djelatnika koje je županija preuzela 
za poslove izdavanja građevinskih dozvola, pa kad se tako nešto dogodi na više stavki 
onda ne možemo govoriti o lošem planiranju. 
 
SANDRO JURMAN (HSLS) - u ime kluba HSU-HSLS 
Prije svega predstavnička tijela o završnim obračunima dužni su raspravljati do 1. lipnja 
tekuće godine za proteklu godinu. O ovom Izvješću je trebao raspravljati prošli saziv 
Skupštine koji je taj proračun i rebalans proračuna i donio. Da bi se mogla donijeti 
prava analiza ovog Izvješća, nedostaje jedan stupac a to je prvotni plan proračuna za 
2012. godinu i zbog toga, načelno Klub HSU-HSLS neće podržati ovo Izvješće iz 
principijelnih razloga. 
Druga stvar koju želi istaknuti je financiranje hitne medicinske pomoći. Radi se o stavci 
u iznosu od 2.415.000 kn i smatra da taj iznos nije slučajan već je to prema ugovoru 
koje je županija sklopila s općinama i gradovima. Prvotno je to trebalo biti 2.700.000 
kn. Ostvarenje te stavke je 1.636.000 kn. Ako je preuzeta obveza od strane Gradova i 
Općina onda trebaju tu obavezu ispoštivati svi Gradovi i Općine, a ne po sistemu tko 
uplati dobro, a tko ne isto dobro. 
Želi da mu se dostavi podatak koji gradovi i općine su ispoštivali tu preuzetu obavezu 
financiranja hitne medicinske pomoći, a koji nisu. 
 
TEDI CHIAVALON, (IDS) - u ime Kluba IDS 
želi se nadovezati na kolegu Jurmana. Pojedine jedinice lokalne samouprave žele 
poduzeti sve da do tih preuzetih isplata ne dođe pa na taj način ruše sistem 
solidarnosti.  
Što se tiče Izvještaja o izvršenju proračuna svi skupa možemo biti nezadovoljni što se 
tiče brojki u tom Izvještaju. Kad se usporedi Proračun RH od 110 milijardi kn i Proračun 
Istarske županije od 271 milijun kn dolazi se do podatka da je to tek 0,25% proračuna 
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Republike Hrvatske. S obzirom na udio broja stanovništva Istarske županije (a to je 
4,85%) u ukupnom broju stanovništva Republike Hrvatske, ispada da bi proračun IŽ 
trebao biti 19 puta veći od onoga što je danas, normalno sa svim obvezama koje idu uz 
to. To bi bila prava decentralizacija i supsidijarnost.  
Vjeruje da u ovoj Skupštini i Vladi Republike Hrvatske kao i Saboru postoji jaka volja da 
se napravi onaj iskorak koji bi značio snažan zamašnjak u razvoju ne samo naše, već 
svih županija u Republici Hrvatskoj, a to je da nam se prihodi barem poduplaju.  
Moli da sljedeće četiri godine svi zajedno, neovisno o političkoj opciji, podupru i Vladu 
RH i saborske zastupnike, da se ide u jednu iskrenu decentralizaciju koja će nam 
omogućiti da živimo bolje nego danas i da imamo viši standard nego što imamo danas. 
Zbog svega toga, u ime Kluba IDS-HNS-ZELENI ali i kolega iz Bošnjačke stranke i 
Istarske stranke umirovljenika podržat će ovaj Izvještaj. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zaključuje raspravu u ime klubova i otvara pojedinačnu raspravu. 
 
DAMIR KAJIN, (NEZAVISNI) 
navodi da je tema dana hitna koja se u ovom Izvještaju spominje čak dva puta. 
Trideset četiri jedinice lokalne samouprave uključene su izdvajanjem sredstava u hitnu, 
Ministarstva i zdravstva i turizma također izdvajaju određena sredstva. 
Glasat će protiv ovog Proračuna. Proračun je politika, izvršenje proračuna je također 
politika. Smatra da je Županija prezadužena. Proračun iz 2012. godine determinira 
proračunske izdatke za 2013., 2014. pa čak i 2015. godinu. Županijski proračun ne čini 
samo tih 271 mil kn, to su i sredstva Istarskih cesta, sredstva svih Općina i Gradova, 
sredstva koja Republika Hrvatska spušta prema županiji, zatim sredstva za zaposlene i 
za mirovine. Svakako Hrvatsku treba decentralizirati, jer u ovoj raspodjeli u 
najnezavidnijoj situaciji su županije. Posebno treba čuvati male tvrtke i one koji rade. 
Bit proračuna su prihodi po posebnim propisima. Iz EU fondova Županija je uspjela 
izvući tek 8,6 mil kn. Smatra da hitno treba ići u jedan sustav rebalansa jer prilike će 
prije biti gore nego bolje.  
 
TEDI CHIAVALON, (IDS) – ispravak netočnog navoda 
ispravlja netočan navod u dijelu gdje Damir Kajin navodi da je IŽ uspjela realizirati iz 
EU fondova samo 8,6 mil kn. Za razgovarati o toj temi treba pročitati cijeli materijal i 
vidjeti koliko sredstava se očekuje u ovoj godini jer nisu realizirani do kraja u prošloj 
godini a ne odnose se samo na nedovršene projekte već i na dio Kaštijuna  od preko 
120 milijuna kn, od kojih je Istarska županije od svih ostalih županija u RH privukla 
najviše sredstava iz EU fondova i to zato jer je dobro, pametno i savjesno planirala i 
pisala projekte prema Ministarstvu  i EU komisiji.  
 
MIRJANA GALO, (SDSS) 
SDSS će glasati protiv na temelju financijskog izvještaja iz kojeg je vidljivo da je Vijeće 
srpske nacionalne manjine IŽ dobilo od Županije 17.000 kn za troškove ureda u Puli, 
od Grada Pule dobilo je 37.320 kn, od Srpskog narodnog vijeća Zagreb 6.000 kn što 
sveukupno iznosi 60.320,75 kn troška ureda od 25 m2 za koji prostor besplatno daje 
Grad Pula a u kojem nitko ne sjedi. Prikazan je i trošak za energiju od 958 kn za cijelu 
godinu.  
Moli da joj se daju na uvid računi koje je Vijeće prikazalo a također i izvješće i narativno 
i financijsko kao i drugi projekti koji su odobreni Vijeću srpske nacionalne manjine IŽ, 
da se vidi gdje je potrošeno 80.000 kn koje je dobio predsjednik Vijeća. 
Nadalje traži također financijsko izvješće za Motovunski filmski festival da se vidi koliko 
plaća Županija, koliko poduzeće u vlasništvu županije, a koliko gradovi i općine. 
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DANIJEL FERIĆ, (IDS) 
Na opasku Tedia Chiavalona navodi da je materijale itekako dobro pročitao i proučio. 
Rebalans proračuna donesen je 26.11. tj. mjesec dana prije kraja godine i promašen je 
za 40 milijuna kn u mjesec dana. 
Što se tiče decentralizacije naravno da to pozdravljamo i podupiremo, međutim treba 
imati u vidu mogućnosti državnog proračuna kojeg je neprimjereno uspoređivati s 
županijskim proračunom. Također podsjeća na ono što je Ministarstvo financija 
napravilo krajem prošle godine a što je rezultiralo boljim punjenjem proračuna gdje je 
Gradovima i Općinama pripalo 1,5% sredstava od prihoda od poreza na dohodak a 
Županiji 0,5%. Smatra da se čini sve što se može, a nada se i vjeruje da će u 
budućnosti to biti još i više. 
 
DAMIR KAJIN, (NEZAVISNI) 
smatra da je rebalans proračuna za 2012. g. u iznosu od 40 milijuna kn mjesec dana 
prije kraja godine napravljen isključivo radi izbora. Predlaže da bi bilo dobro i korisno  
da se već sada ide u rebalans proračuna za 2013. godine i da svi pokušaju dati svoj 
doprinos jer je jasno da ovakav proračun kako je sada postavljen neće izdržati. 
 
TEDI CHIAVALON replika na izlaganje vijećnika Ferića 
ponovo poziva g. Kajina da pročita proračun, jer rebalans ne iznosi 40 mil kn, nego je 
to razlika između onog što je rebalansirano u 11 mj do kraja godine, a radi se na svega 
nekoliko stavki razlike i to na prihode od državnog proračuna na plaće djelatnika od 1,5 
mil kn, odnosi se na povećana sredstva Hrvatskih voda koji su planirali do kraja godine  
realizirati 10 mil kn, a realizirali su 5 mil kn i na prihod Ministarstva obrazovanja za 
prijevoz učenika srednjih škola gdje gdje se realiziralo pola od predviđenog iznosa i 
povrat zajmova vezano za Fond za razvoj poljoprivrede. 
Najviše se rebalansiralo u pogledu 120 mil. kn za koje se znalo da se neće ostvariti od 
Ministarstva i fondova vezano za Kaštijun jer su rokovi bili pomaknuti, a dobili smo i 
više sredstva od predviđenih iz EU fondova. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zaključuje raspravu i stavlja na glasanje Prijedlog Godišnjeg izvještaja o izvršenju 
Proračuna Istarske županije za 2012. godine, te nakon glasanja utvrđuje da je 
Skupština sa 26 glasova “ZA”, 12 glasova “PROTIV” i 4 “SUZDRŽANA” glasa, donijela 
 

GODIŠNJI IZVJEŠTAJ 
o izvršenju Proračuna Istarske županije za 2012. godine 

 
 
AD-5  
PRIJEDLOG Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog godišnjeg izvještaja 
financijskog plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za 2012. godine 
 
 
U ime predlagatelja uvodno obrazloženje podnosi pročelnik Josip Zidarić. 
 
JOSIP ZIDARIĆ 
Županijska uprava za ceste ostvaruje prihod od 75 mil kn, tj troši na održavanje 
županijskih i lokalnih ceste kojih ima oko 1300 km. Glavni i osnovni prihod ŽUC-a su 
naknade za ceste u iznosu od 63 mil kn, oko skoro 10 milijuna kn prihoda od Hrvatskih 
cesta a nešto malo od općina, gradova i županije što sveukupno iznosi 75 mil. kn. 
Najveći trošak ŽUC-a odnosi se na održavanje svih cesta kako ljeti tako i zimi. Od 54 
milijuna kn, 12 milijuna iznosi kredit za radove koje je ŽUC napravio na istarskim 
cestama, 2.200 tisuća kn iznosi trošak za samu Županijsku upravu za ceste. Svaki 
pojedini podatak je naveden u izvješću i što je napravljeno za pojedinu dionicu cesta.  
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Za sva pitanja stoji na raspolaganju Stefano Sissot iz Županijske uprave za ceste. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zahvaljuje pročelniku Josipu Zidariću i otvara raspravu u ime Klubova, prvi se javio za 
riječ Silvano Hrelja u ime Kluba HSU 
 
SILVANO HRELJA (HSU) – u ime Kluba HSU-HSLS 
koristi priliku da skrene pažnju na nešto što se događalo i događa zadnje tri godine i 
što sigurno nije na korist građana Istre. Naime svi saborski zastupnici iz Istre u više su 
navrata davali amandane u vezi prijedloga izmjena i dopuna Zakona o cestama. 
Nažalost nisu naišli na razumijevanje prethodne Vlade RH. Radi se o problemu 
naknade šteta radi naleta divljači na automobile, s obzirom da Lovačka društva imaju 
pokriveno osiguranje samo na sitnu divljač. Predlaže da se pokuša to riješiti s ovom 
Vladom, da ŽUC predvidi osiguranje kao što je to slučaj u Krapinskoj županiji, i na štete 
od naleta krupne divljači ili da se svi skupa izbore da obična polica auto odgovornosti 
pokriva takvu štetu. Predlaže da se u sljedećem Financijskom planu ŽUC-a predvidi 
mogućnost osiguranja i zaštite interesa građana IŽ. 
Napominje da će glasati za predloženo Izvješće. 
 
TEDI CHIAVALON (IDS) - u ime Kluba IDS 
napominje da će glasati za navedeno Izvješće. Treba imati na umu da ŽUC nije 
odgovoran za divljač već su za to odgovorna lovačka društva koja bi trebalo primorati 
da se osiguraju za navedene situacije. Iz ovog Izvješća vidljivo je da  ŽUC raspolaže s 
minimalnim sredstvima s obzirom na tisuće kilometara cesta o kojima brine. Zbog 
dekreta nekadašnjeg premijera Sanadera ukinut je zakon koje je omogućavao da se 
prihodi ŽUC-a postepeno  povećavaju do 2007 g. 
I zbog toga su se svi ŽUC-evi pa tako i ŽUC Istarske županije morali zadužiti za stotine 
milijuna kuna. Na temelju tih zakona neki su došli i do faze stečaja jer nisu mogli pratiti 
obveze prema kreditorima. Zato je ŽUC Istarske županije doveden u neugodnu 
situaciju i već devet godina raspolaže s vrlo malim sredstvima koja ulaže u izgradnju 
infrastrukture i u održavanje postojeće, radi se o cca 7 do 12 milijuna kn na godinu, a 
sve ostalo ide na otplatu sredstava. 
Velike rate kredita su otplaćene prošle godine a zadnje će se otplatiti u 2014. godini. 
Kada se ide prema izmjenama zakona ne treba razmišljati samo o divljači već i o tome 
da ŽUC-evi raspolažu sa minimalnim sredstvima u odnosu na tisuće kilometara cesta o 
kojima brinu. Do sada se uspjelo samostalno a nekad uz potporu ministarstva sanirati 
najkritičnija klizišta, ove godine se javilo dosta novih klizišta pa su značajna sredstva 
utrošena u interventne situacije. Ministarstvo nažalost ne raspolaže količinom 
sredstava kojima može izaći u susret ali treba svakako nastojati da se neki zakoni 
promijene i da se financiranje preusmjeri na ŽUC-eve. 
 
SILVANO HRELJA (HSU) replika 
slaže se da su sredstva nedostatna. Predlaže da se pomogne Lovačkim društvima da 
se mogu osigurati na jača pokrića tako da građani Istre ne trpe štete. Suglasan je što 
se tiče zahtjeva za većim prihodima ŽUC-a. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zatvara raspravu po Klubovima i otvara pojedinačnu raspravu. 
 
DAMIR KAJIN (NEZAVISNI) 
želi spomenuti problem divljih životinja, trebalo bi na neki način izaći u susret 
osiguranicima, vozačima i građanima i svima koji participiraju u ovom financijskom 
planu Istarske županije. Proračun Istarske županije iznosi 271 milijun kn, Istarska 
županija je osnivač Istarskih cesta i tu je još 76,3 mil kn i  sa agencijama to je oko 400 
mil kn. Riječ je o bezobrazno malo novaca kojima u ovom trenutku raspolažu sve 
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županije u Republici Hrvatskoj, iako lokalna samouprava  i Grad Zagreb raspolaže sa 
cca 20% javnog novca. Glasat će za ovo Izvješće ŽUC-a za 2012. ali postavlja pitanje 
na što se odnosi stavka intelektualne usluge od 354.000 kn i usluge promidžbe, 45.343 
ostale usluge 1,1 mil kn. Najintrigantiji dio su naknade za predstavnička tijela i ostali 
nespomenuti prihodi.  
Što je sa cestom Marčana-Križ kad će biti završena?  
Načelnik Lanišća se buni da su u ispuštene ceste na Ćićariji, da li će se tu nešto 
promijeniti? 
Postavlja pitanje županu u vezi Istarskog “Y”, da li se izgradnja nastavlja ove godine u 
rujnu ili će se odgoditi za neka bolja vremena? 
 
TEDI CHIAVALON (IDS) – ispravak netočnog navoda 
želi ispraviti navod da 11.626.978 kn daje država. Država ne daje nego vraća ta 
sredstva, i smatra da treba na taj način razgovarati u ovoj Skupštini ako želimo dobro 
našoj županiji. Druga stvar koju želi istaknuti je da treba demistificirati ovo Izvješće 
ŽUC-a kao i sva Izvješća svih ostalih županijskih institucija. Moli kolege iz ŽUC-a da 
pripreme detaljne podatke o troškovima, po tvrtkama i iznosima i da ih dostave g Kajinu 
kako ne bi više mistificirao brojke iz javnih dokumenata, da se svaka stavka troška 
rasčlani na dobavljače sa pripadajućim iznosom i podatkom da li je račun plaćen. 
Što se tiče Istarskog “Y” može se čitati na portalima da je g Gabelica najavio početak 
radova u rujnu i da je dobio suglasnost kreditora. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
poziva predstavnika ŽUC-a Stefana Sissota da odgovori na postavljena pitanja. 
 
STEFANO SISSOT 
pozdravlja svih u ime ŽUC-a. Pripremit će detaljan popis troškova koji će dostaviti 
Damiru Kajinu. Na pitanje u vezi ceste Marčana-Križ nije u mogućnosti dati odgovor jer 
nema podatke po tom pitanju. 
 
Na prijedlog vijećnika Tedia Chiavalona, predsjednik Skupštine apelira da ubuduće 
ovakvim Izvješćima trgovačkih društava i ostalih institucija prisustvuju i ravnatelji istih. 
 
SILVANO HRELJA (HSU) 
daje primjedbu i prijedlog da se traženi podaci ne dostavljau samo jednom vijećniku 
već svim vijećnicima Skupštine što je prihvaćeno.  
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zaključuje raspravu i stavlja na glasanje Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na 
Prijedlog godišnjeg izvještaja financijskog plana Županijske uprave za ceste Istarske 
županije za 2012. godine, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština sa 40 glasova 
“ZA”, bez glasova “PROTIV” i 2 “SUZDRŽANA” glasa, donijela 
 

ZAKLJUČAK 
o davanju suglasnosti na Prijedlog godišnjeg izvještaja financijskog plana 

Županijske uprave za ceste Istarske županije za 2012. godine 
 
 
AD – 6 
Prijedlog Odluke o produljenju rokova provedbe mjera za unaprjeđenje 
poljoprivredne proizvodnje i Strateškog programa ruralnog razvoja Istarske 
županije 2008. do 2013. godine za period do kraja 2015. godine 
 
U ime predlagatelja uvodno obrazloženje podnosi MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik 
Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i vodoprivredu. 
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MILAN ANTOLOVIĆ 
pozdravlja sve prisutne i zahvaljuje Županu i suradnicima što su omogućili da ova 
točka bude na dnevnom redu današnje sjednice iz razloga što je zahtjev Ministarstva  
poljoprivrede da se ovakav akt donese zaključno do 30 6. i dostavi Ministarstvu, jer svi 
poticaji regionalnog i nacionalnog nivoa od 1.7 postaju sastavni dio državnih potpora. 
Ova odluka se temelji na nekoliko bitnih akata Istarske županije prije svega na 
Strategiji ruralnog razvoja koja je usvojena za period 2008.-2013., na županijskoj 
razvojnoj strategiji i na ostalim aktima koje je Istarska županija odnosno Skupština IŽ, 
Poglavarstvo, odnosno Župan, nakon što je Poglavarstvo ukinuto, donijelo, od 
konstituiranja Istarske županije 2003. godine do danas. Mi smo obavezni u razdoblju 
od 1.07. do kraja 2013.g., 2014. i 2015 ukoliko želimo isplaćivati poticaje u poljoprivredi 
i ruralnom razvoju uključujući i ribarstvo donijeti takav dokument, da valjanost 
dokumentacije na temelju koje smo do sada isplaćivali sredstva produžimo do kraja 
2015. godine. To je cilj ove odluke. 
Posebno treba spomenuti Fond za razvoj poljoprivrede temeljem kojeg su podijeljena 
značajna sredstva za razvoj poljoprivrede i ribarstva. 
Predlaže da se ova Odluku uz amandmane prihvati kako bi se i dalje mogli isplaćivati 
poticaji.  
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE otvara raspravu. 
 
TEDI CHIAVALON (IDS) – u ime kluba IDS 
Ovaj dokument predstavlja svojevrsni sukus poljoprivredne politike naše regije i samim 
time može se vidjeti da je vizija razvoja naše Županije itekako uspjela. Rezultat toga su 
nagrađivani maslinari koji su u svjetskom vrhu po kvaliteti a to je samo jedan segment, 
zatim trebamo spomenuti dobre rezultate u vinarstvu i stočarstvu i svemu onome gdje 
je Istra napravila značajne iskorake u odnosu na ono što nas je dočekalo 1990. godine 
u samostalnoj Republici Hrvatskoj. 
Smatra da bi bilo dobro da nakon što u Ministarstvo pristignu materijali iz svih županija 
da Ministarstvo organizira izložbu svih materijala, da se vidi kako je koja županija 
pratila poljoprivredu na svojem teritoriju i kakvi su rezultati nakon 23 godine. 
Svi programi i projekti su za pohvalu ali ipak jedan projekt treba istaknuti a to je Fond 
za razvoj poljoprivrede zahvaljujući kojem zajedno s udruženim sredstvima kako 
gradova, općina a tako i županije pa tako i ministarstva onih par godina koliko nas je 
pratilo, a kasnije i sredstvima ostvarenih od prodaje i zakupa poljoprivrednog zemljišta,  
došlo se do sredstava kojim se uz vrlo niske kamate i uz najpovoljnije moguće uvjete 
na tržištu, izašlo u susret svim onim građanima Istarske županije koji su se htjeli 
upustiti u poljoprivrednu proizvodnju a nisu imali mogućnost ostvarivanja bilo kakvih 
kreditnih aranžmana s bankama. Danas su ti mali poljoprivrednici izrasli u gorostase, 
neki zapošljavaju i nekoliko desetina osoba i oni su stup razvolja poljoprivrede u 
Istarskoj županiji. 
Prilikom izmjene Zakona o poljoprivrednom zemljištu neki su u Ministarstvu navodili da 
županije ne znaju što će s tim sredstvima pa ih troše u reprezentaciju. Primjer Istarske 
županije je primjer kojeg je trebala slijediti svaka županija jer bi danas poljoprivredna 
proizvodnja u ostatku Hrvatske bila na drugačijoj razini da se slijedio istarski model. 
Zbog svega navedenog Klub IDS-HNS-ZELENI će snažno poduprijeti ovaj materijal i 
zatražiti i od novog županijskog vodstva i ove Skupštine da se nastavi s ovakvim 
mjerama kako bi se u poljoprivredi zapošljavalo ljude i pokazalo put nekima koji se još 
nalaze u 1990. godini kada je poljoprivreda u pitanju. 
 
MARINO ROCE (HDZ) – ispravak netočnog navoda 
želi ispraviti navode da je poljoprivreda napredovala. Možda je napredovala u tri 
nabrojena segmenta ali je zamrla u svim ostalim segmentima. 
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SILVANO HRELJA (HSU) – u ime Kluba HSU-HSLS 
smatra da je ovaj materijal dobra baza za sazivanje moguće tematske sjednice o stanju 
u poljoprivredi Istarske županije. Zahvaljuje svima koji su radili na prijedlogu ove 
Odluke, na iscrpnosti i trudu koji su uložili. Smatra da je odluka vrlo kvalitetna ali navodi 
problem ograničenih rokova. Ova odluka je dobra baza za donošenje istih odluka na 
razini općina i gradova. Od ove odluke imaju koristi građani Istre. Međutim treba se 
osvrnuti na odredbe kojima se ova odluka donosi sukladno strategiji smanjenja i 
suzbijanja korupcije u Republici Hrvatskoj, sa ciljem da na jednom mjestu dobijemo 
podatke o svim potporama na svim razinama dakle da taj sustav potpora u poljoprivredi 
u Republici Hrvatskoj postane transparentan. 
Napredak u poljoprivredi je vidljiv ali u određenim segmentima smo slabiji nego što 
smo bili ranije, naročito imamo velike probleme u industrijskoj proizvodnji i padu 
radnika u prerađivačkoj industriji. 
Klub HSU-HSLS će svakako podržati ovu odluku. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zaključuje raspravu po klubovima i otvara pojedinačnu raspravu. 
 
DAMIR KAJIN (NEZAVISNI) 
napominje da je stečaj Purisa odnio više radnih mjesta nego što su ih svi OPG-ovi 
otvorili od 1990. godine do danas. Međutim ovo unapređenje poljoprivredne 
proizvodnje koje je vidljivo iz ove odluke zaslužuje pažnju i da ga se prihvati. Ciljevi su 
dobro postavljeni i dobro da se nisu previdjeli rokovi u vezi ulaska u EU, međutim 
smatra da su se previdjele mjere nacionalne politike počev od poljoprivrednog zemljišta 
pa nadalje. Ono što se radilo u Istri kad je riječ o poljoprivrednom zemljištu gdje se za 5 
šteka cigareta prodavalo tisuće kvadrata državne zemlje je nešto što vrijeđa one koji su 
godinama i generacijama stjecali nešto što su drugi stekli za 6 svojih plaća. Ovo što se 
radilo sa poljoprivrednim zemljištem sliči na treću privatizaciju koju su sproveli “najbolji 
istarski sinovi”, prva je bila do 1993. g. kroz pretvorbu i privatizaciju, druga 1996. kroz 
kuponsku privatizaciju i sada ova treća. Zanimljivo je i to da su neki Istrijani kupovali 
kvadrat zemlje po 60, 70, 80 kn protiv čega se itekako borio u Saboru. Smatra da se 
time izražava nepoštovanje istarskih seljaka.  
Ono što raduje u ovom izvješću to je spomen vodoopskrbnog sustava, jer ove godine 
Hrvatske vode ulažu, odnosno vraćaju 225 milijuna kn za navodnjavanje i ostalo. 
Napominje da se dva puta više sredstava vraća nego što se uprihoduje. 
Zaključuje da će glasati za ovu odluku ali volio bi znati koliko ljudi radi pri i oko 
“regionalnog ministarstva” poljoprivrede a sada se zapošljava još dvije osobe. Istarska 
županija ima petnaestak “regionalnih ministarstava”. Postavlja pitanje supetarskog 
načelnika Maria Bratulića kojega se namjerava zaposliti u agenciji pri županiji. 
Protiv je akumulacije Bračane a za početak neka se pronađu modusi da se obešteti 
vis-a-vi Butonege mještani Vrhuštine odnosno Marčenegle. Hrvatske vode su rekle da 
su za to spremne izdvojiti određena sredstva. Nada se da je to moguće u dogledno 
vrijeme riješiti i ljude obeštetiti. 
Zaključuje da će glasati za predloženu Odluku. 
 
TEDI CHIAVALON (IDS) 
smatra da će se u naredne četiri godine mandata ove Skupštine mnogo toga 
demistificirati kao što je prije spomenuto u vezi ŽUC-a, a tako i u poljoprivredi. Što se 
tiče informacije koju je iznio vijećnik Damir Kajin o zapošljavanju supetarskog 
načelnika, on je osobno to provjerio i ta informacija nije točna, pa ističe da bi trebalo 
iznositi i komentirati samo točne i provjerene informacije. 
Vezano za poljoprivredno zemljište smatra da je rješenje da se promijeni zakon kojim 
bi se spriječila urbanizacija i preprodaja poljoprivrednog zemljišta tj. da u slučaju 
prodaje pravo prvokupa ima država. Ali ljudima treba dati da kupuju zemlju, da na njoj 
mogu raditi, napraviti štale i dr. potrebne objekte za rad. Sve države do sada su zemlju 
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uvijek uzimale, ovo je bio povijesni trenutak da se ljudima daje zemlja, malim 
poljoprivrednicima, koji će i dodatno zapošljavati. Trebaju se zajedničkim snagama 
izboriti da se spriječe “muljaže” sa poljoprivrednim zemljištem. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zaključuje raspravu i stavlja na glasanje Prijedlog Odluke o produljenju rokova 
provedbe mjera za unaprjeđenje poljoprivredne proizvodnje i Strateškog programa 
ruralnog razvoja Istarske županije 2008. do 2013. godine za period do kraja 2015. 
godine, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština sa 41 glasom “ZA”, bez glasova 
“PROTIV” i bez“SUZDRŽANIH” glasova, donijela 
 

ODLUKU 
o produljenju rokova provedbe mjera za unaprjeđenje poljoprivredne proizvodnje 
i Strateškog programa ruralnog razvoja Istarske županije 2008. do 2013. godine 

za period do kraja 2015. godine 
 
 
AD- 7 Prijedlog Zaključka o djelomičnom udruživanju sredstava za nabavu 
proizvedene dugotrajne imovine i dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini u 
osnovnim i srednjim školama Istarske županije za 2013. godine 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE  
poziva pročelnicu Patriciju Smoljan da u ime predlagatelja podnese uvodno 
obrazloženje. 
 
PATRICIA SMOLJAN 
navodi da se ovdje radi o jednoj tehničkoj točki. Ministarstvo dozvoljava udruživanje 
sredstava za nabavu proizvedene dugotrajne imovine i dodatna ulaganja na 
nefinancijskoj imovini u osnovnim i srednjim školama sukladno ovoj odluci. Ukoliko 
ostanemo u okviru bilančnog prava koje je Vlada donijela i propisala a ona su u 
ukupnom iznosu od 2,2 mil kn za srednje škole odnosno nešto više od 2 mil kn dakle u 
ukupnom iznosu 4,2 mil kn, moguće je udruživanje. Konkretno ono što se predlaže a u 
suradnji s Ministarstvom, je planiranje kapitalnih ulaganja u osnovne škole nešto više 
od od 500.000 kn i u srednje 3,7 mil kn što je ukupno spomenutih 4,2 milijuna kn. 
 
Skupština je bez rasprave sa 33 glasa “ZA”, bez glasova “PROTIV” i s 1 
“SUZDRŽANIM” glasom donijela 
 

 
ZAKLJUČAK 

o djelomičnom udruživanju sredstava za nabavu proizvedene dugotrajne imovine 
i dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini u osnovnim i srednjim školama 

Istarske županije za 2013. godine 

 
AD – 8 Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o prihvaćanju proizvedene 
dugotrajne imovine i dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini osnovnih i 
srednjih škola Istarske županije za 2013. godine 
 

PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
poziva pročelnicu Patriciju Smoljan da u ime predlagatelja podnese uvodno 
obrazloženje. 
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PATRICIA SMOLJAN 
Ova se točka nadovezuje na prethodnu. Radi usklađenja planiranih rashoda sa 
utvrđenim bilančnim pravima za 2013. g. a vodeći računa o preuzetim ugovornim 
obvezama na objektima koja se grade, predlaže se smanjenje predviđenih sredstava 
za osnovne škole iznad standarda u iznosu od 510.000 kn i smanjenje planiranih 
sredstava za srednje škole iznad standarda u iznosu od 3,3 milijuna kn. Isto tako 
planiranje kapitalnih ulaganja u osnovne škole i decentralizaciju u iznosu od 508.000 
kn i kapitalnih ulaganja u srednje škole u iznosu od 3,7 milijuna kn tako da bi se ostalo 
u okviru ukupnih bilančnih prava od 4,2 milijuna kn. 
 
Skupština je bez rasprave sa 34 glasa “ZA”, bez glasova “PROTIV” i s 1 
“SUZDRŽANIM” glasom donijela 
 

ODLUKU 
o izmjeni i dopuni Odluke o prihvaćanju proizvedene dugotrajne imovine i 

dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini osnovnih i srednjih škola Istarske 
županije za 2013. godine 

 
 
AD – 9 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku Školskog 
odbora Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu, Pula i Odluku Školskog 
odbora Strukovne škole Pula 

PREDSJEDNIK SKUPŠTINE  
poziva pročelnicu Patriciju Smoljan da u ime predlagatelja podnese uvodno 
obrazloženje. 
 
Nakon kratkog obrazloženja pročelnice Patricije Smoljan Skupština Skupština sa 38 
glasova “ZA”, bez glasova “PROTIV” i bez glasova “PROTIV” donosi 
 

ODLUKU 
o davanju prethodne suglasnosti na Odluku Školskog odbora Škole za turizam, 
ugostiteljstvo i trgovinu, Pula i Odluku Školskog odbora Strukovne škole Pula 

 
AD – 10 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na odluku Školskog 
odbora o prodaji stana u vlasništvu Industrijsko-obrtničke škole Pula 
 

PREDSJEDNIK SKUPŠTINE  
poziva pročelnicu Patriciju Smoljan da u ime predlagatelja podnese uvodno 
obrazloženje. 
 
PATRICIA SMOLJAN 
Industrijsko obrtnička škola ima u svom vlasništvu stan kojega su korisnici već dugi niz 
godina bračni par Klarić koji rade u školi cijeli svoj radni vijek. Ugovorom koji je 
sklopljen između Školskog odbora i stanodavca profesora Klarića definirano je da će 
kad stan bude išao u prodaju i da će pravo prvokupa imati profesori Klarić i s obzirom 
da su oni izrazili želju da kupe stan, pristupilo se proceduri. 
 
Nakon otvorene rasprave za riječ se javio Tedi Chiavalon u ime Kluba IDS-HNS-
ZELENI 
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TEDI CHIAVALON (IDS) u ime Kluba IDS-HNS-ZELENI 
Klub IDS-HNS-ZELENI podržat će ovaj prijedlog odluke. Međutim, ne sumnjajući u 
ispravnost iste, ipak želi napomenuti da u nekim drugim slučajevima znalo se događati 
da su škole sprečavale investicije koje su gradovi i općine željeli izvoditi na školama ili 
oko njih. Želi apelirati da osobe koje djeluju unutar Školskih odbora provode politiku 
Istarske županije i da provode politiku gradova i općina na teritoriju na kojem djeluju, a 
da se ne povode osobnim stavovima ili motivima u donošenju istih. Znalo se događati 
da se u školskim odborima nadglasavanjem sprečavalo napraviti hitne zahvate na 
školama i neke bitne investicije. 
 
Nakon zaključene rasprave, Skupština sa 32 glasa “ZA” bez glasova “PROTIV” i s 1 
“SUZDRŽANIM” glasom donosi 
 

ODLUKU 
o davanju prethodne suglasnosti na odluku Školskog odbora o prodaji stana u 

vlasništvu Industrijsko-obrtničke škole Pula 
 
 
AD – 11 Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje 
političkih stranaka iz proračuna Istarske županije za razdoblje 17 lipnja – 31. 
prosinca 2013. godine 
 
U ime predlagatelja uvodno obrazloženje daje Vesna Ivančić, tajnica Stručne službe 
Skupštine. 
Redovito financiranje rada političkih stranaka je zakonska obveza Istarske županije. 
Proračunom za 2013. g. osigurano je 700.000 kn i ovom odlukom su preraspoređena 
sredstva za period od konstituiranja Skupštine IŽ 17. lipnja pa do 30. rujna. Političke 
stranke bi ostvarile pravo sveukupno na 200.000 kn raspoređenu prema broju mandata 
uz napomenu da za svaku vijećnicu je taj iznos za 10% veći. 
Nakon izlaganja tajnice Vesne Ivančić predsjednik Valter Drandić otvara raspravu. 
 
SILVANO HRELJA (HSU) – u ime Kluba HSU-HSLS 
navodi da nema ničeg spornog u pisanom dijelu odluke. Primjedba je načelna, 
Skupština ako bi prihvatila ovakvu odluku kako je predloženo u tabeli, daje legitimitet 
za dvije stranke koje nisu bile vidljive na izborima. Nesporno je da se one mogu 
deklarirati kao stranke međutim ne postoji nijedan zakon koji usmjerava taj novac 
direktno njima. Smatra da taj novac pripada IDS-u jer su na njihovoj listi bili ti vijećnici. 
Ako se to tako prihvati, postoji opasnost da se sutra dogodi da se novac transferira npr. 
direktno na članove udruge koji se budu našli na listi. Smatra da se time mijenja 
legitimitet stranaka koje su bile na izborima. Ipak ne oduzima pravo da ti vijećnici 
posredno preko IDS prime naknadu. Inače na ostalo u ovoj odluci nema primjedbi.  
 
TEDI CHIAVALON (IDS) u ime Kluba IDS-HNS-ZELENI 
Sve bi bilo točno što je g. Hrelja naveo da nije previdio jednu situaciju a to je 
međustranački ugovor o financiranju izborne kampanje i korištenju naknada koje 
proizlaze iz ove odluke a sve sukladno novom Zakonu o financiranju političkih 
stranaka. Zahvaljući tom sporazumu temeljenom na zakonu, omogućeno je takvo 
financiranje. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zatvara raspravu po klubovima i otvara pojedinačnu raspravu 
 
SILVANO HRELJA (HSU) 
smatra da je nelogično da član jedne stranke ide na koalicijsku listu ili listu druge 
stranke. U većini parlamentarnih stranaka to znači da ta mogućnost može biti samo uz 
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suglasnost nekog tijela te stranke inače to znači izbacivanje iz stranke i pita se zašto ta 
pravila ovdje ne vrijede. Traži da se sporazum da na uvid jer smatra da je to javni 
dokument. 
Inače nema primjedbi ni na jedan drugi dio odluke. 
 
TEDI CHIAVALON (IDS)–replika 
smatra da IDS, stranka koje je bila nositelj koalicije, ima pravo odlučivati tko, kako i pod 
kojim uvjetima će ulaziti u koaliciju s IDS-om. Sve stranke koje su ušle u koaliciju su 
prethodno imale svoja predsjedništva odnosno savjete i temeljem toga su ušli u 
koaliciju s IDS-om. Na isti taj način su regulirani i međusobni odnosi. Naglašava da je 
sve legitimno i da se može mirne savjesti glasati za tu odluku. 
 
SILVANO HRELJA (HSU) 
izražava bojazan da se ovom odlukom daje legitimitet nečemu što nije bilo vidljivo na 
izborima. To što je ovdje sada, nije se vidjelo na izbornom listiću i ne može se to na taj 
način bez konkretnog sporazuma prihvatiti. 
 
Pojedinačna rasprava 
 
TEDI CIAVALON (IDS) 
Kada bi se rukovodili time onda Damir Kajin i drugi nezavisni kandidati ne bi mogli 
dobiti ta sredstva, jer također nisu bili vidljivi na izborima. U koaliciju je ušlo pet 
stranaka od kojih je na listiću bilo vidljivo tri stanke, međusobnim sporazumom su 
regulirani sva prava i obveze pa tako i da će se dva vijećnika koja dolaze iz Istarske 
stranke umirovljenika i Bošnjačke demokratske stranke Hrvatske dobiti sredstva iz 
proračuna na temelju toga sporazuma. 
 
SILVANO HRELJA (HSU) 
pojašnjava da netko tko se nije deklarirao kao koalicijski partner ne može dobiti novac i 
smatra da ako se na taj način radi, ide se u obmanu birača. 
 
OSMAN DŽELIL (BDSH) 
Vijećnik Hrelja bio je u radnom odnosu, a ipak je bio predsjednik stranke umirovljenika. 
IDS je imao skrivena dva aduta pa su zato i pobijedili. 
 
SILVANO HRELJA (HSU) -replika 
Molio bi kolegu vijećnika koji je očito novi u politici da se suzdrži ovakvih komentara, jer 
član svake stranke može biti svaka punoljetna osoba. 
 
KEMAL VELAGIĆ (SDAH) 
želi reći da su ova dva kandidata bila vidljiva na listi IDS-a, ne bi IDS pobijedio. 
 
VESNA IVANČIĆ, u ime predlagatelja 
Ova odluka je sačinjena na osnovu uvida u koalicijske sporazume i sasvim je u skladu 
s važećim propisima. Sporazum SDP-a s koalicijskom partnerima, koji je sklopljen prije 
izbora, nije sasvim jasan u jednom dijelu i zbog toga je, u dogovoru s Danijelom 
Ferićem, ovaj Sporazum uvršten u odluku. Naime, onaj dio sredstava koji s eodnosi na 
isplatu političkim strankama SDP i koalicijskih partnera, isplatit će se tek nakon dostave 
dodatnog sporazuma. 
 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE 
zaključuje raspravu i stavlja na glasanje Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava 
za redovito financiranje političkih stranaka iz proračuna Istarske županije za razdoblje 
17. lipnja – 31. prosinca 2013. godine, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština sa 
26 glasova “ZA”, 9 glasova “PROTIV” i 1 “SUZDRŽANIM” glasom donijela 
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ODLUKU 

o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih stranaka iz 
proračuna Istarske županije za razdoblje 17 lipnja – 31. prosinca 2013. godine 

 
AD – 12 

a) Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Etnografskog muzeja 
Istre – Museo Etnografico dell'Istria za 2012, godinu 

U ime predlagatelja uvodno obrazloženje daje pročelnik Vladimir Torbica. 
 
VLADIMIR TORBICA 
čestita vijećnicima u ime Upravnog odjela za kulturu. Ono što je bitno, sažeto je u 
kratkom materijalu a ako je netko zainteresiran može dobiti detaljno izvješće koje je 
sastavljeno na stotinjak stranica. Jednom godišnje ustanove podnose izvješće o radu 
pa se tako našlo i ovo izvješće danas pred vijećnicima Skupštine. Zahvaljuje 
predsjedniku Skupštine što je omogućio ravnateljima ustanova kratko predstavljanje 
Izvješća, pa najavljuje ravnateljicu Lidiju Nikočević. 
 
LIDIJA NIKOČEVIĆ, power point prezentacija 
 
Nakon izlaganja ravnateljice, PREDSJEDNIK SKUPŠTINE otvara raspravu po 
Klubovima. 
 
TEDI CHIAVALON (IDS) – u ime Kluba IDS-HNS-ZELENI 
Smatra da je potrebno definirati pravila po kojima će se dobivati izvješća za sve 
institucije u vlasništvu županije. Nije korektno prema vijećnicima da su ovako šturo 
prikazani prihodi i rashodi, da nema podatka za prethodnu godinu i podataka u odnosu 
na plan. Misli da bi pročelnici zajedno s Upravnim odjelom za financije trebali definirati 
formu kako će izgledati financijski izvještaji kako bi bili pregledniji i usklađeni sa 
Zakonom o proračunu odnosno izvješćivanju.  
 
Nakon zaključene rasprave i izvršenog glasanja, Skupština Istarske županije sa 34 
glasa „ZA“, bez glasova „PROTIV“ i 5 „SUZDRŽANIH“ glasova donosi 

ZAKLJUČAK 
o prihvaćanju Izvješća o radu Etnografskog muzeja Istre – Museo 

Etnografico dell'Istria za 2012, godinu 
 

b) Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Povijesnog i 
pomorskog muzeja Istre – Museo storico navale dell'Istria za 2012. 
godinu 

 
U ime predlagatelja uvodno obrazloženje daje pročelnik Vladimir Torbica. 
 
VLADIMIR TORBICA 
Ispoštovat će navedeni prijedlog u vezi financijskih izvješća županijskih institucija. 
Ujedno želi informirati vijećnike o nagradi koju je dobila za 2012. godinu izložba „Ki sit 
ki lačan“ koja je održana u Svetim srcima.  
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GRACIJANO KEŠAC, power point prezentacija 
 
Nakon izlaganja ravnatelja Povijesnog i pomorskog muzeja Istre-Museo storico navale 
dell'Istria Gracijana Kešca Skupština bez rasprave sa 37 glasova „ZA“ bez glasova 
„PROTIV“ i bez „SUZDRŽANIH“ glasova donosi 
 

ZAKLJUČAK 
o prihvaćanju Izvješća o radu Povijesnog i pomorskog muzeja Istre – Museo 

storico navale dell'Istria za 2012. godinu 
 
AD – 13 

Prijedlog Rješenja o imenovanju Stožera zaštite i spašavanja Istarske 
županije 

U ime predlagatelja predmetnu točku obrazlaže pročelnik Josip Zidarić. 
 
JOSIP ZIDARIĆ 
Zakonom je točno utvrđeno tko treba biti imenovan u Stožer zaštite i spašavanja. U 
točki 8 stavlja se van snage 5 dosadašnjih rješenja obzirom na nove okolnosti nastale 
nakon izbora. 
 
Skupština bez rasprave sa 35 glasova „ZA“ bez glasova „PROTIV“ bez 
„SUZDRŽANIH“ glasova donosi  
 

RJEŠENJE 
o imenovanju Stožera zaštite i spašavanja Istarske županije 

 
Na kraju sjednice predsjednik Valter Drandić poziva sve prisutne da prisustvuju svim 
svečanostima povodom ulaska u Europsku uniju a posebno na svečanu akademiju 
koju organizira Istarska županija 1. srpnja u 19 sati u Domu hrvatskih branitelja u Puli. 
Ujedno koristi priliku da čestitita vijećniku Ivanu Jakovčiću na dobivenoj nagradi Fulvio 
Tomizza i time zaključuje sjednicu. 
 
Sjednica je zaključena u 21,06 sati. 
 
 
Zapisničar       Predsjednik Skupštine 
Mirela Udovičić      Valter Drandić 


